
PROTOKÓŁ Nr LVII/09
z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie

z dnia 10 czerwca 2009r.

Obrady sesji Rady rozpoczęto o godz. 14.00

Nieobecni w dniu sesji radni: Z. Cichuta, Jan Hałas, A. Kosiorowski, J. Kotapka, P. Piechowicz, 
M. Stachów, J. Sztaba. 

Sesję  Rady  otworzył  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  Pan  Andrzej  Sitarski 
informując, że dzisiejsze posiedzenie Rady zwołano na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz.1591 ze zm.) 
w trybie pilnym na wniosek Burmistrza Ścinawy. Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że zgodnie 
z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na 15 radnych Rady uczestniczy 8 radnych, 
co  stanowi  quorum  przy  którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada 
Miejska w Ścinawie (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Po powitaniu 
radnych,  Burmistrza  Ścinawy,  Sekretarza  Miasta  i  Gminy  Ścinawa  Pana  Jana  Przybylskiego, 
Skarbnika Gminy Pani Marzeny Dawedowskiej – Macho oraz pracowników Urzędu poinformował, 
że zgodnie z inicjatywą uchwałodawczą Burmistrza Ścinawy z dnia 03.06.2009 r.w porządku obrad 
dzisiejszej sesji Rady zawarto następujące punkty :

1. Komunikaty i informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.
2. Omówienie nowego – proponowanego statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie.
3. Omówienie analizy finansowej ZGK za lata 2005 – 2009.
4. Omówienie programu naprawczego ZGK. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Wolne wnioski.
7. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wolne wnioski. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwały w sprawie:

1) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2009 rok uchwalonego Uchwałą nr 
XLV/217/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30.12.2008 r.

O  godzinie  14.05  na  salę  obrad  przybył  radny  Jerzy  Sztaba.  Aktualna  ilość  biorących  udział 
w posiedzeniu - 9. 

Wiceprzewodniczący przedłożył  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie rozpatrzenia i udzielenie odpowiedzi na skargę jako pkt 8  ppkt 2. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania („za”-9, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęto 
wniosek  Wiceprzewodniczącego  Andrzeja  Sitarskiego  i  wprowadzono  punkt  dot.  
rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi na skargę do porządku obrad. 

Ad.1) Komunikaty i informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poinformował o:

• uzupełnieniu braków formalnych złożonych przez radnych oświadczeń majątkowych,
• zaproszeniu na zakończenie roku szkolnego do SP nr 3,
• zaproszeniu do Gimnazjum Publicznego na nadanie tytułu absolwenta,
• piśmie Wojewody Dolnośląskiego,  który przekazał  oświadczenia majątkowe Burmistrza  

Ścinawy  i Przewodniczącego Rady Miejskiej,
• skardze złożonej  przez Panią Sieńską na działalności  Dyrektora Zakładu Gospodarki   

Komunalnej w Ścinawie, 
• piśmie Wojewody Dolnośląskiego dot. sprawy zamieszkania radnego Jerzego Sztaby,
• piśmie jakie złożyła Pani Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami dotyczącego odczytania 
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stanowiska dot. posiedzenia Komisji Gospodarki, Mienia i Bezpieczeństwa Publicznego,
• piśmie Sekretarza Miasta i Gminy Ścinawa dot. zweryfikowania działalności Powiatowej  

Rady Zatrudnienia,
• piśmie mieszkańca Pana Andrachiewicza w sprawie poprawy stanu technicznego drogi.

Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego, Nieruchomości i Rolnictwa 
wystąpiła z wnioskiem o odczytanie jej stanowiska w sprawie posiedzenia Komisji  Gospodarki, 
Mienia   i Bezpieczeństwa Publicznego, a także poprosiła o dyskusję i wyciągnięcie wniosków. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  w  punkcie  1  znajdują  się  Komunikaty 
i informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej i odczytanie stanowiska jest niemożliwe, ponadto 
poinformował, że pismo w przedmiotowej sprawie znajduje się w Biurze Rady i to tam można się 
zapoznać ze stanowiskiem Pani Kierownik.

Ad.2) Omówienie nowego – proponowanego statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie.

Sekretarz Miasta i Gminy powrócił do pkt 1 i zaapelował o ponowne odczytanie stanowiska Pani 
Kierownik oraz o odczytywanie wszystkich informacji, które wpływają do Biura Rady w całości, a 
nie wybiórczo. 
Radny Jerzy Sztaba nie ma takiego punktu w porządku obrad. 
Sekretarz Miasta i Gminy  proszę o odczytanie wyjaśnień Pani Kierownik.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powrócił do pkt 2 porządku obrad.
Sekretarz  Miasta  i  Gminy ponowienie  zaapelował  o  odczytanie  stanowiska  Pani  Kierownik 
w stosunku do sporządzonego przez sekretarza Komisji protokołu. 
Radny Jerzy Sztaba Panie Sekretarzu jest Pan osobą karaną. Pan jest byłym przestępcą i musi 
uważać na to co mówi. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  zwrócił  się  do  radnego  Jerzego  Sztaby  o  nie  wyrażanie 
luźnych komentarzy, do tematów nie związanych z porządkiem obrad i po raz pierwszy przywołał 
radnego „do porządku”. 
Sekretarz Miasta i  Gminy  nie zostały wyczerpane znamiona pkt 1,  Pan powinien poruszać się 
w ramach obowiązujących przepisów prawa, a nie według własnego uznania.  
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  zgodnie z zapisem §11 ust. 2 przywołał Sekretarza Miasta 
i Gminy po raz pierwszy „do porządku”. 
Sekretarz  Miasta  i  Gminy poinformował  wiceprzewodniczącego,  iż  nie  zostały  wyczerpane 
wszystkie znamiona pkt 1. i uważam, że jesteśmy jeszcze w pkt 1. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przywołał Sekretarza do raz drugi „do porządku”. 
Burmistrz  Ścinawy Panie  przewodniczący  Pan  się  boi  odczytać  stanowiska  Pani  Kierownik. 

Po chwili przystąpiono do pkt 2 porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej czy w pkt 2 zostanie przedłożony statut Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Ścinawie?
Sekretarz  Miasta  i  Gminy  wniosek  o  zwołanie  sesji  wpłyną  od  Pana  Burmistrza  i  zgodnie  z 
zapisem § 20 ust.  3  ustawy o samorządzie  gminnym tj.  na  wniosek wójta  lub co najmniej  ¼ 
ustawowego  składu  rady  gminy  przewodniczący  obowiązany  jest  zwołać  sesję  na  dzień 
przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek o zwołanie sesji powinien spełniać 
wymogi określone w ust.  1 w zdaniu drugim, które brzmi:  „do zawiadomienia o zwołaniu sesji 
dołącza się porządek obrad wraz z projektami uchwał.  Z materiałami otrzymaliście Państwo jedną 
w sprawie zmian                w budżecie i Państwu nie wolno było bez akceptacji burmistrza 
wprowadzać dodatkowych punktów.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  kiedy zostanie przedłożony Radzie Miejskiej  statut 
Zakładu Gospodarki Komunalnej ?
Sekretarz Miasta i Gminy temat ZGK dokładnie omawiany był w zeszłym tygodniu, przekazaliśmy 
Państwu  informację,  że  taki  statut  otrzymacie  po  przedłożeniu  przez  Dyrektora  Zakładu 
końcowego Planu naprawczego. Sam statut określa tylko ramy funkcjonowania Zakładu, natomiast 
plan naprawczy wskazuje kierunki w których się zmierza, aby wyjść z trudnej sytuacji Zakładu. 
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Pan jako radny z długoletnim doświadczeniem i  przewodniczący Rady Miejskiej  w poprzedniej 
kadencji nie podjął żadnych działań, aby poprawić sytuację Zakładu. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  przywołał  Sekretarza  do  raz  trzeci  „do  porządku”  oraz 
powrócił do tematu zadając pytanie: kiedy zostanie przedłożona analiza finansowa Zakładu za lata 
2005- 2009 Radzie Miejskiej?
Sekretarz  Miasta  i  Gminy  otrzymujecie  Państwo  corocznie  analizę  finansową.  Na  sesji 
absolutoryjnej rozpatrywaliście analizy z wykonania budżetu i tam wymagane informacje zostały 
zawarte. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej kiedy wpłynie Program naprawczy ZGK?
Burmistrz Ścinawy na ten temat rozmawialiśmy w ubiegłym tygodniu, została przedłożona analiza 
Pani Skarbnik i Głównej Księgowej ZGK, Program naprawczy miał przygotować Pan Dyrektor, ale 
tego nie zrobił,  w chwili  obecnej  jest  na zwolnieniu lekarskim. Czynimy starania,  aby Program 
naprawczy  został  przedłożony,  obowiązek  ten  ciąży  na  Dyrektorze.  Statut  ZGK  jest  już 
przygotowany. Sam statut nic tutaj nie pomoże, potrzeby jest  całościowy Plan naprawczy. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  sprawa  omawiania  tematu  nie  oznacza,  że  temat  został 
wyczerpany i sytuacja rozwiązania. Nie jest Pan przygotowany do kierowania Zakładem, zmiany 
struktury ani formy prawnej. Panie burmistrzu kiedy wpłyną do Pana statut ZGK?

Wobec nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytanie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej o godz.  
14.25 ogłosił 10 minutową przerwę. 

O godz. 14.35 wznowiono obrady . 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej trudne omówienie jest sytuacji Zakładu, ponieważ nie zostały 
przedłożone  wymagane  dokumenty.  Chciałbym  przypomnieć  jedną  rzecz,  która  miała  miejsce 
w  dniu  26  września  2008  r.  na  sesji  w  tym  dniu  był  proponowany  projekt  uchwały  przez 
przewodniczącego Rady Miejskiej w Ścinawie w sprawie woli  przekształcenia ZGK. Projekt ten 
został zdjęty z porządku obrad i przesunięty na następną sesję. Na sesji w dniu 6 października 
2008 r. radni podjęli uchwałę w sprawie woli przekształcenia ZGK. Następnie odczytał uchwalę nr 
XL/184/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 6 października 2008 r. Od tego momentu upłynęło 
już sporo czasu i nic konkretnego w tym temacie nie wpłynęło do Rady Miejskiej. 
Burmistrz  Ścinawy proszę  nie  manipulować  faktami.  W  dniu  26  września  2008  r.  wystąpiłem 
z wnioskiem, aby powołać grupę, która miała pracować nad przekształceniem tego Zakładu, tak 
żeby wyprowadzić Zakład  dołka finansowego, w którym znajdował się od wielu lat.  W 2004 r. 
wynajęto  firmę,  za  usługi  której  zapłacono  ok.  70-80  tys.  zł,  Pani  burmistrz  również  chciała 
przekształcać, jednakże, gdy na sesji głosowano przyszło do głosowania nad projektem uchwały 
w sprawie przekształcenia Zakładu, większość radnych była przeciwna i rok pracy firmy poszło na 
marne. W dniu 26 września 2008 r. zaproponowałem 3 przewodniczących komisji: Pan Adam Rysz 
–  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej;  Pan  Arkadiusz  Dąbrowski  –  Przewodniczący  Komisji 
Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej; Pan Mirosław Kraśniański – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki, Mienia i Bezpieczeństwa Publicznego. Mój projekt został odrzucony i w październiku 
2008 r. wprowadziliście Państwo swój projekt, który po czasie uchylił Wojewoda Dolnośląski. 
Radny Jerzy Sztaba Pan nie miał prawa wyznaczyć przewodniczących komisji, nie leży to w Pana 
kompetencji. Jest to niezgodne z prawem i prawdą. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedłożył w dniu 26 września przedłozył Pan projekt uchwały 
w sprawie przekształcenia ZGK i  jednostronnie wyznaczył  Pan radnych,  którzy mieli  pracować 
w zespole, gdy przyszło do omawiania przedmiotowego projekt opuścił  Pan salę tłumacząc się 
przyjmowaniem mieszkańców. Dlatego radni w dniu 26 września 2008 r. odrzucili ten projekt         i 
powrócili do niego dopiero 6 października 22008 r. podejmując uchwałę. 
Burmistrz Ścinawy manipuluje Pan danymi w dalszym ciągu. Przewodniczący Rady Miejskiej nie 
chce uszanować woli mieszkańców, ponieważ we wtorki i piątki przyjmuję mieszkańców naszej 
Gminy.  Nie  szanujecie  mieszkańców,  ja  ich  szanuję,  ponieważ  to  oni  mnie  wybrali. 
Zaproponowałem w skład Zespołu 3 przewodniczących komisji, a wy nie przyjęliście tej propozycji. 
Radny Adam Rysz czy rozmawiał Pan kiedykolwiek z którymś z zaproponowanych radnych?
Burmistrz Ścinawy rozmawiałem na ten temat z Panem.
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Radny Adam Rysz  co w przypadku,  gdy zwolnienie  dyrektora  przesunie  się  w bardzo długim 
okresie. 
Sekretarz Miasta i Gminy Panu dyrektorowi życzymy szybkiego powrotu do zdrowia. Wracając do 
tematu, rozmijacie się Państwo z faktami, projekt uchwały z dnia 26.09.2008 r. w sprawie woli 
przekształcenia  ZGK była  to  tylko  propozycja,  nie  musiały  to  być  osoby,  które  zaproponował 
burmistrz.   Przeczytam fragment rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Dolnośląskiego „Rada 
Miejska w Ścinawie podjęła na sesji  w dniu 6 października 2008 r.  uchwałę nr XL/184/2008 w 
sprawie woli przekształcenie Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie. Uchwała wpłynęła do 
Organu Nadzoru w dniu 10 października 2008 r. W toku badania legalności uchwały XL/184/2008 
Organ Nadzoru stwierdził, że została podjęta z istotnym naruszeniem prawa”. Uchwały takiej nie 
ma, ponieważ naruszała zapisy ustawowe. 
Radna  Krystyna  Olszewska  organ  nadzoru  stwierdził,  że  uchwała  jest  nieważna.  Mieniem 
komunalnym zarządza burmistrz  i  nie  podjął  żadnych działań  w sprawie ZGK od 26 września 
2008r. 
Środki  na przekształcenie ZGK w 2004 r.  były środkami pozyskanymi,  których Pan nie potrafi 
pozyskać. Sprawa ta jest bardzo pilna i nie ma żadnego działania w tym zakresie. 
Sekretarz Miasta i Gminy Program naprawczy na pewno do Państwa dotrze, nie wiemy jak długo 
dyrektor będzie przebywał na zwolnieniu, jeśli się przedłuży, nie będziemy czekać                        w  
nieskończoność, podejmiemy działania. 
Przewodniczący Związków Zawodowych czy powołany Zespół zakończył prace?
Burmistrz Ścinawy nie zakończono prac, ponieważ nie przedłożono programu naprawczego. 
Przewodniczący Związków Zawodowych  czy jest możliwość otrzymania protokołów z posiedzeń 
zespołu?
Burmistrz Ścinawy  na Pana prośbę możemy je udostępnić. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  nic nie stoi na przeszkodzie, abyśmy rozmawiali o statucie 
bez  programu  naprawczego.  Proszę  dać  możliwość  radnym  pracy  nad  tymi  zmianami  i 
wypracujemy  wspólne  stanowisko.  Proszę  zrozumieć  intencje  radnych,  co  należy  do  Pana 
kompetencji  jako  osoby  odpowiedzialnej  za  gospodarowanie  mieniem  gminnym  chcieliśmy 
zostawić  w  Pańskiej  gestii.  Pańskie  wypracowane  stanowiska  i  materiały  w  sprawie 
przekształcenia ZGK były by Pańskim stanowiskiem, które wpłynęło by do Rady Miejskiej. Doszły 
do nas niepokojące wieści       z Zakładu, dlatego postanowiliśmy rozmawiać na ten temat w dniu 2 
czerwca br.  
Burmistrz Ścinawy  w dniu 26 września 2008 r. zaprosiłem Państwa do uczestnictwa w pracach 
zespołu, abyście mieli pełny obraz i kompletną informację, nie przyjęliście propozycji.                  W 
październiku  Wojewoda  Dolnośląski  uchylił  uchwałę.  W  listopadzie  powołałem  zarządzeniem 
nowych członków komisji. Komisja pracowała nad tym tematem, wielokrotnie prosiłem dyrektora 
o  przedłożenie  planu  naprawczego,  do  dzisiejszego  nic  nie  wpłynęło.  Posiadamy  analizę 
finansową od 1998 do 2008 Zakład cały czas poza małymi wyjątkami był na minusie. Wszystko 
przez wysypisko śmieci, które cały czas miało straty, pomimo tego, że przyjmowano duże ilości 
śmieci spoza gminy. 
Radny Mirosław Kraśniański  od początku objęcia urzędu wiedział Pan w jakiej sytuacji  jest ten 
Zakład. To radni od 2007 r. dowiedziawszy się o złej sytuacji  wnosili i prosili Pana, aby coś w tym 
kierunku zrobił.  Nic  Pan wcześniej  w tej  sprawie  nie zrobił.  Nie wyraziłem chęci  pracy w tym 
zespole pod Pana przewodnictwem, ponieważ nie wiem w jakim kierunku pan chce dążyć.
Burmistrz  Ścinawy  w 2006  r.  ZGK był  na  plusie.  Pan  z  radnym Cichutą  odwiedzaliście  mnie 
i nakłanialiście, abym zwolnił dyrektora i zatrudnił inną wskazaną przez was osobę. Proponowałem 
Pana kandydaturę do Zespołu, nie chciał Pan, nie interesuje Pana sytuacja zakładu, uciekł Pan 
z tego zakładu. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Panie burmistrzu czy w okresie Pana kadencji Pan dyrektor 
kiedykolwiek przedłożył  Program naprawczy ZGK?
Sekretarz Miasta i Gminy rzeczywistego programu naprawczego, który by zawierał zbilansowanie 
przyczyny i wskazanie kierunków wyjścia nie otrzymaliśmy.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej czyli jakiś program państwo otrzymaliście
Sekretarz Miasta i Gminy nie ma jakiegoś programu, jest dobry albo zły. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  celowo zapytałem o program naprawczy,  który wpłynął do 
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Urzędu, to, że potrzeba było dodatkowych informacji jest oczywiste. Burmistrz mówił, że nic nie 
wpłynęło od dyrektora. Wnoszę o przedłożenie kompletnej dokumentacji pomiędzy dyrektorem a 
Urzędem w sprawie przekształcenia ZGK.

W wyniku przeprowadzonego głosowania „jednogłośnie” przyjęto wniosek Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej dot. przedłożenia kompletnej dokumentacji w sprawie przekształcenia ZGK.  

Pracownik ZGK czy prawdą jest, że połowa załogi ma odejść? 
Burmistrz  Ścinawy  kto  Panu  powiedział,  że  połowa  załogi  ma  odejść?  Nic  takiego  nigdy  nie 
mówiłem. Rozmawialiśmy z zespołem o tym, że składowisko odpadów przynosi ogromne straty. 
Pracownik ZGK kto sprawuje kontrole nad zakładem ? czy wcześniej nikt nie wiedział o długach?, 
dlaczego nikt nie kontrolował Zakładu częściej? 
Skarbnik Gminy  ZGK odkąd został  powołany w 1992 r.  notorycznie przynosił  straty,   na 12 lat 
badanych, tylko 3 lata na plusie
Pracownik ZGK dlaczego wcześniej nikt tego nie przerwał i nic z tym nie zrobił?
Skarbnik Gminy pytam o to samo, dlaczego w 1998, 1999, 2000 nie podjęto żadnych działań, 
mogę wymieniać jeszcze dalej  i  podawać koleje lata.  Dlaczego wcześniej  nie podjęto żadnych 
działań, a w chwili obecnej wymaga się od burmistrza, żeby był cudotwórcą.
Radny  Arkadiusz  Dąbrowski w  którym  roku  w  sprawozdaniu  RIO  wytknęło  utratę  płynności 
finansowej? 
Sekretarz Miasta i Gminy  w 2007 roku. RIO ma harmonogram kontroli, najczęściej odbywają się 
one w cyklu planowym raz na 4 lata lub wyrywkowo, jeśli są jakieś wątpliwości- na wniosek. Jak 
wynikało z harmonogramu kontrola wypadła na 2007 rok. Państwo jako długoletni radni ponoszą w 
całej rozciągłości odpowiedzialność za taki stan rzeczy. 
Radny Mirosław Kraśniański sprawa ZGK była i jest znana Panu burmistrzowi, ponieważ zakład 
dostarczał analizy finansowe. 
Skarbnik Gminy sprawa ZGK znana jest mi od momentu objęcia stanowiska tj. od września 2007 
roku. Wyniki  ujemne Zakład ma odkąd istnieje o czym Państwo doskonale wiedzieliście.  Rada 
Miejska oprócz funkcji stanowiącej sprawuje również funkcję kontrolną, podsiada organ w postaci 
Komisji Rewizyjnej. Proszę mi powiedzieć ile razy Komisja była na kontroli w ZGK? 
Pracownik  ZGK  czy Zakład  przez  te  wszystkie  lata  wygenerował  te  straty  ze  względu  na  złe 
inwestycje? Skąd wzięły się długi Zakładu? 
Skarbnik Gminy w 2007 r. wynik ujemny zakładu był ok. 327 tys., na ten wynik składały się wyniki z 
poszczególnego  rodzaju  działalności,  m.  in.  składowiska  odpadów  stałych.  Działalność  na 
składowisku spowodowała,że wynik finansowy był ujemy, gdyby nie działalność składowiska wynik 
byłby dodatni. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  nie  rozmawiajmy o  tym jak  było,  rozmawiajmy o  tym jak 
powinno  być, nasza  dyskusja  do  niczego  nie  prowadzi  i  proponuję,  aby  żeby  ją  zakończyć. 
Proponuję kolejne spotkanie, w terminie, który będzie dogodny dla burmistrza. Zamykam dyskusję 
w  tym  punkcie,  zacznijmy  wreszcie  rozmawiać  jak  ten  problem  rozwiązać  i  zmienić  sytuację 
Zakładu. 

Ad.5.)  Interpelacje i  zapytania radnych./  Ad. 7) Odpowiedzi na zapytania,  interpelacje i  wolne 
wnioski. 

Radny Andrzej Groszek
1. Kiedy otrzymam odpowiedź na moją interpelację, którą uzupełniłem dot. wydatków w Urzędzie?
2.Czy otrzymam odpowiedź ile środków unijnych pozyskała Gmina?
Sekretarz Miasta i Gminy otrzymujecie Państwo sprawozdania finansowe. W tym wykazie podane 
są środki zewnętrzne jakie gmina pozyskała, ile ich było i w jakich latach oraz z jakich źródeł.  
3.Ile projektów zostało pobranych na oczyszczalnie biofitowe? 
Sekretarz Miasta i Gminy temat oczyszczalni przydomowych jest aktualnie w toku konsultacji, w tej 
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sprawie organizowane są liczne spotkania w sołectwach. 

Radny Andrzej Sitarski
1.Czy została zinwentaryzowana kosatka granitowa i materiał, te elementy, które znajdowały się w 
chodnikach  i  krawężnikach  oraz  czy  zostały  zabezpieczone  przez  Gminę  sprawa  dotyczy 
inwestycji na ul. Kilińskiego, Reymonta?
Sekretarz Miasta i Gminy kostka z ulicy Reymonta została zinwentaryzowana, został sporządzony 
na  tą  okoliczność  protokół.  Firma,  która  wykonuje  tą  inwestycję  zobowiązała  się  do 
posegregowania    i złożenia kostki w obrębie funkcjonującego wysypiska.
2.Proszę powiedzieć, czy prawda jest, że nagrywał Pan rozmowy z Dyrektorem ZGK?
Burmistrz Ścinawy na sali konferencyjnej wszystkie rozmowy były nagrywane, tak jak na sesjach, 
komisjach, spotkaniach. 

Radny Adam Rysz
1.Kiedy otrzymam odpowiedź na pytanie zawarte w piśmie z dnia 9 lutego 2009 r. oraz interpelację 
w tej sprawie z dnia 12 maja 2009 r. w sprawie przekazania kanalizacji.
2.Czy jest odpowiedź na wniosek w spawie postawienia lustra na skrzyżowaniu ulic Wołowskiej i 
Wrocławskiej?
Sekretarz Miasta i Gminy ul. Wołowska nie jest naszą ulicą, wobec czego postawienie lustra musi 
być poprzedzona konsultacją z właścicielem drogi i wówczas należy podjąć odpowiednie kroki. 

Radna Krystyna Olszewska
Czy z mieszkańcami ulic Kilińskiego, Reymonta z I - go etapu kanalizacji podpisano z ZGK umowy 
na dostarczanie ścieków do ZGK. 

Ad.6) Wolne wnioski.
Radny Arkadiusz Dąbrowski
1.Wnioskuję o przedstawienie szczegółowej informacji dot. zaplanowanego do wykonania zadania 
pn. „Budowa oświetlenia ul. Wrocławska”.
2.Wnioskuję o zabezpieczenie studzienek w ciągu ul. Wiosennej (brak wjazdów).
3.Wnioskuję  ponownie  o  wystąpienie  do Zarządu Dróg  Powiatowych w Lubinie  o  postawienie 
znaku  teren  zabudowany  na  wysokości  posesji  przy  ul.  Chobieńska  34  w  kierunku  Centrum 
Ścinawy. 

Radny Andrzej Groszek 
Ponawiam  wcześniejsze  zapytania  i  wnioski  w  sprawie  ustawienia  fotoradaru  w miejscowości 
Turów.
Sekretarz Miasta i Gminy w sprawie fotoradaru przeglądałem pisma napływające do urzędu. Temat 
ten był poruszany kilkakrotnie, ostatnia odpowiedź jaką otrzymaliśmy z Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych  i  Autostrad była  negatywna.  Warto  zastanowić  się  nad  tym,  czy  nie  zainwestować 
własnych środków, tylko w tym wypadków, również potrzebujemy zgody Generalnej Dyrekcji. 
Radny Jerzy Sztaba 
Panie Burmistrzu chciałem zapytać o 300 miejsc pracy, które Pan obiecywał? 
Burmistrz Ścinawy w naszym mieście mogłoby pracować ponad 100 osób, niestety miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego, który został uchwalony w 2005 r. uniemożliwia to, aby w strefie 
aktywności gospodarczej stawiać budynki i hale produkcyjne powyżej 12 metrów i 2000 m2, styl 
zabudowy  musi  nawiązywać  do  zabudowy  śródmiejskiej.  Każdy  z  odwiedzających  mnie 
inwestorów zdawał mi pytanie, kiedy nastąpi zmiana miejscowego planu zagospodarowania.  Plan 
będzie zmieniony pod koniec tego roku lub na początku przyszłego, potrzeba na to ok półtora roku 
czasu. 
Ponadto jest jeszcze jedna rzecz, musi tam być zrobiona kanalizacja, trzeba uzbroić działkę. 

Radna Krystyna Olszewska 
1.  Proszę o podjęcia decyzji  przez Pana Burmistrza w spawie treliki  złożonej w Tymowej albo 
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przewiezienie jej na teren ZGK lub odsprzedaż zainteresowanym z miejscowości Tymowa 
Burmistrz  Ścinawy  Pani  radna  Olszewska  w 2006  r.  poprosiła  o  10  samochodów trelinki,  na 
wybudowanie drogi do kościoła, mówiła, że strażacy podejmą to w czynie społecznym i wykonają 
to. Drogi nie ma trelinka leży, a Pani wówczas podjęła się tego zadania. W tej chwili chce Pani, 
żeby ją zabrać, są to kolejne koszty. 
2. Proszę o uprzątnięcie śmieci, gruzu obok świetlicy w Tymowej.
Sekretarz Miasta i Gminy gospodarzem sołectwa jest sołtys i takie rzeczy jak wywóz nieczystości 
należy konsultować właśnie z nim. 

Ad.8)   Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwały w sprawie:

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej złożył wniosek o zmianę kolejności rozpatrywania projektów 
uchwał, tj. jako ppkt 1 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i udzielenie odpowiedzi na skargę, a 
p pkt 2 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie. 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  „jednogłośnie”  przyjęto  wniosek 
wiceprzewodniczącego  Andrzeja  Sitarskiego  i  dokonano  zmiany  kolejności  projektów 
uchwał.  

Ad.8.1.) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
i  udzielenia odpowiedzi  na skargę.  Ponadto poinformował,  iż  ze względu na termin udzielania 
odpowiedzi uchwała została wprowadzona w dniu dzisiejszym do porządku obrad. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskie  w  Ścinawie  radny  Adam  Rysz  odczytał  w 
imieniu stanowisko komisji,  które uznało skargę na działalności  Dyrektora Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Ścinawie za bezzasadną. 

Sekretarz Miasta i Gminy  jest nie do przyjęcia, że w trakcie sesji, gdy porządek został przyjęty, 
zmieniacie sobie Państwo dowolnie porządek obrad. Jest to łamanie zapisów prawnych. Zgodnie 
z zapisami statutu, gdy inicjatywa uchwałodawcza należy do komisji, grupy radnych                        i 
przewodniczącego rady , burmistrz wyraża swoją opinię do projektu uchwały. Opinię do projektu 
przedstawia na sesji  burmistrz lub upoważniona przez niego osoba. Przekazując przedmiotowy 
projekt  tuż  przed  rozpoczęciem  obrad  nie  dano  możliwości  przedstawienia  stanowiska 
burmistrzowi. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  9  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  –  9  
głosami „za” , „przeciw”- 0, „wstrzymał się” - 0 podjęła uchwałę nr LVII/292/2009      w 
sprawie rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi na skargę. 

Ad.8.2.) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian           w 
budżecie  Miasta  i  Gminy Ścinawa na 2009 rok uchwalonego Uchwałą  nr  XLV/217/2008 Rady 
Miejskiej w Ścinawie z dnia 30.12.2008 r.

Głos w dyskusji zabrali:
Radna Krystyna  Olszewska  Panie  Burmistrzu  na spotkaniu  z  mieszkańcami  twierdził  Pan,  że 
środki  na tę inwestycję są zabezpieczone, co się stało, że teraz brakuje?
Burmistrz  Ścinawy  kosztorys  wykonawczy  opiewał  na  kwotę  ponad  1  mln  200  tys.  zł. 
Wnioskowaliśmy  na  podstawie  wcześniej  przeprowadzonych  przetargów,  że  kwota  ta  będzie 
wystarczająca, niestety nikt nie jest jasnowidzem. Brakuje nam kwoty, o którą wnioskujemy         w 
projekcie uchwały, musimy jak najszybciej podpisać umowę na wykonanie tego przedsięwzięcia. 
Radna  Krystyna  Olszewska  kosztorys  opiewał  na  1  mln  200  tys.  zł,  jaka  kwota  została 
przeznaczona na to zadanie?
Burmistrz Ścinawy na to zadanie było przeznaczonych ok 480 tys. 
Radna Krystyna Olszewska Panie Burmistrzu czy kłamał Pan na spotkaniu z mieszkańcami? Mam 
tu sporządzone notatki, informował Pan, że kwota 600 tys. zł jest po przetargu, brakuje nam kwoty 
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408 tys. zł.  Razem daje 1 mln 8 tys zł,  powiedział Pan, że zmieścimy się w tej kwocie. Teraz 
okazuje  się,  że brakuje, gdzie te 600 tys. zł  po przetargu? Z poprzednich przetargów zostały 
środki finansowe, ponieważ, zadania poszły za niższe kwoty. W związku z tym, że za te kwoty 
zostały wprowadzone nowe zadania, których nie było w budżecie na ten rok, a planowane były  na 
2010 r. Pytam dlaczego brakuje tych środków? 
Burmistrz Ścinawy jestem za tym, aby ludzie nie chodzili po kolana w błocie, dlatego wbrew tym 
fałszywym  informacjom,  które  przekazywała  pani  mieszkańcom  tych  ulic  zadanie  to  będzie 
wykonane do końca i to jeszcze w tym roku. 
Skarbnik  Gminy  kwota  669  tys.  jest  kwotą,  którą  przeznaczyliśmy  na  I  etap  wykonania  prac 
związanych  z  kanalizacją  i  wodociągiem.  Całe  zadanie  podzieliliśmy  na  braże:  był  I  etap 
kanalizacji,  II  etap kanalizacji,  wydzielone zostały  drogi,  lecz  pod tą  samą nazwą zadania.  W 
projekcie budżetu na drogi zostało przeznaczone ok 800 tys zł., zrobiliśmy przetarg na drogi, które 
również  podzieliliśmy na zadania.  Zrobiony został  I  etap dróg i  w chwili  obecnej  jesteśmy po 
przetargu na II etap dróg i okazało się, że brakuje nam kwoty 60 tys zł. 

Radny Arkadiusz Dąbrowski wystąpił z wnioskiem o  15 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznowiono obrady.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej Rady Miejskiej w Ścinawie  
Radny Arkadiusz Dąbrowski w imieniu Komisji przedstawił opinię:

„Radna  Olszewska  zaproponowała  pozostawienie  kwoty  60.000  zł  na  zdaniu  „Budowa  drogi 
w Tymowej”, zmniejszając w dziale 921 kwotę o 60. 000 zł – w rozdziale 92109 „Budowa Centrum 
Kultury i Turystyki. 
W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  komisja  2  głosami  „za”  przy 2  „wstrzymujących się” 
pozytywnie opiniuje wniosek radnej Krystyny Olszewskiej.
Całość  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  po  uwzględnieniu  w/w wniosku  radnej 
Olszewskiej, komisja 3 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” opiniuje pozytywnie”. 

Burmistrz Ścinawy w dalszym ciągu dziwię się Państwu, że zabieracie środki finansowe z Centrum 
Kultury  i  Turystyki,  skoro  przekazaliśmy  pieniądze,  na  projekt,  który  jest  w  chwili  obecnej 
realizowany. 

Radna Krystyna Olszewska zabieramy pieniądze z budowy Centrum Kultury i Turystyki, ponieważ 
zadanie to nie jest realizowane. Nie realizuje Pan zadań, nie pozyskuje pieniędzy.

Skarbnik Gminy nie jest prawdą, że zadanie to nie jest realizowane, w dniu dzisiejszym został 
ogłoszony przetarg. 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  większością  głosów   („za”-5,  „przeciw”-0,  
„wstrzymały się”-4)  przyjęto wniosek  Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej 
Rady Miejskiej w Ścinawie.

Rada Miejska  w Ścinawie  w obecności  9  radnych uczestniczących w posiedzeniu  –   5 
głosami  „za”„przeciw”-0,  „wstrzymały  się”  -  4  podjęła  uchwałę  nr  LVII/292/2009       w 
sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2009 rok uchwalonego Uchwałą Nr 
XLV/217/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30.12.2008r.

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie  o godz. 17.30 
zamknął obrady LVII sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Magdalena Ratajczak  Przewodniczył:
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